
                                               Protokół Nr XXII
z  XXII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 30 października 2008r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia  obrad  XXII  Sesji  Rady  Gminy  Kluki  dokonał 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył 
obradom. Powitał serdecznie wszystkich  radnych, Pana Wójta, Panią Skarbnik, 
Panią Sekretarz, sołtysów oraz  przybyłych gości   i  stwierdził,  iż na stan  15 
radnych obecnych jest 14 radnych. Obrady są prawomocne.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie  porządku obrad.
           Porządek  obrad  radni  otrzymali   z zawiadomieniem  i materiałami  na 
sesję.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o poprawienie w pkt 6 porządku obrad 
wyrazu  "zbycie"  na  "nabycie".  Punkt  6  otrzymuje  brzmienie:  "Podjęcie  
uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (obręb Kluki)”. 
Radny Jerzy Konieczny zgłosił wniosek o przesunięcie pkt 5  na następną sesję, 
z uwagi na zajęcie się sprawą przez  Komisję Infrastruktury.
Radny Czesław Siewiera poinformował, iż nie ma żadnych zastrzeżeń odnośnie 
sprzedaży działek.
Za wykreśleniem pkt 5  ''Podjęcie  uchwały w  sprawie  wyrażenia  zgody na 
zbycie nieruchomości (obręb Żar)” głosowało 10 radnych, wstrzymujących się 4 
radnych.
W  punkcie  9  obrad  (to  będzie  teraz  pkt  8)  "Podjęcie  innych  niezbędnych 
uchwał"  Przewodniczący  Rady  zaproponował podjęcie  uchwały  w  sprawie 
wskazania kandydata do Powiatowej Rady Zatrudnienia w Bełchatowie. 
Radny Henryk Kęsy zwrócił się z zapytaniem, dlaczego nie ma statutu ZOSz na 
dzisiejszej sesji?
Pan Wójt poinformował, iż propozycje, które wypłynęły m.in. ze strony Komisji 
są  na  tyle  niespójne  z  obowiązującymi  przepisami,  powodują  kolizje  w 
kompetencjach  między  kierownikami  jednostek  organizacyjnych  i 
zaproponował w celu ustalenia jednolitego tekstu statutu, aby  Komisja Budżetu 
i Finansów w gronie tych osób, które ten statut tworzyły wraz z radcą prawnym 
wspólnie się spotkali i na najbliższej sesji go uchwalić.
Proponowany porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2008 rok.
5. Podjęcie  uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

(obręb Kluki).
6. Podjęcie  uchwały w  sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej.  
7. Podjęcie  uchwały w sprawie włączenia  Przedszkola w Klukach do 

Zespołu Szkół w Klukach.
8. Podjęcie  innych niezbędnych  uchwał.
9. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
10.Interpelacje i wolne wnioski.
11.Sprawy różne.

     12.Zakończenie obrad.
Za  przyjęciem  porządku  obrad  z  uwzględnieniem  zgłoszonych  propozycji 
głosowało 14 radnych, wstrzymujących się 0 radnych, przeciw 0 radnych. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Protokół z ostatniej sesji  był do wglądu  w siedzibie Rady Gminy, 

natomiast w dniu sesji na sali obrad.
Uwag do protokołu nie wniesiono.
Za przyjęciem  protokołu  głosowało 14 radnych, wstrzymujących się 0 radnych, 
przeciw 0 radnych. 

Punkt 4  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian w budżecie Gminy Kluki na
            2008 rok.
           Do projektu budżetu złożona została autopoprawka, którą radni otrzymali 
przed sesją.
Pan  Wójt  poinformował,  iż  zgodnie  ze  stanowiskiem,  jakie  rada  zajęła  na 
wspólnym posiedzeniu komisji  odnośnie  przystąpienia  do wykupu gruntu w 
Klukach przed CPN  przygotowana została propozycja przeniesienia środków na 
ewentualny zakup i poprosił o przemyślenie co dalej z tym będzie  robione.
Radni postanowili przesunąć z kanalizacji środki w kwocie 220 tys. złotych na 
zakup gruntu, zamiast pierwotnie zakładanych 290 tys. zł.
Wstępnie  uzgodniono  zabezpieczenie  w  projekcje  przyszłorocznego  budżetu 
środków na rozpoczęcie zadania - kanalizacji na osiedlu. WFOŚ ma możliwość 
udzielenia  pożyczki  na  tego  typu  zadania  umarzalnej  do  30%  wysokości 
pożyczki pod warunkiem, że te 30% zostanie przeznaczone na kolejne zadanie 
proekologiczne.
Skarbnik Gminy  P.Bednik  omówiła  zmiany  w planie  dochodów i  wydatków 
wprowadzone  do budżetu na 2008r., z uwzględnieniem kwoty 220 tys. zł na 
zakup gruntów.
Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Pani  Zofia  Dyła  zapoznała  z 
protokołem,  w  związku  z  przedłożonym  projektem  zmian  w  budżecie  oraz 
pozytywną opinią Komisji. 

2



Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 38/XXII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 października 2008r.

w sprawie zmian w budżecie  Gminy Kluki na  2008 rok.
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Punkt 5 - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia   zgody  na  nabycie
            nieruchomości  (obręb Kluki).
           Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 39/XXII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 października 2008 r.

w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Punkt  6 -  Podjęcie   uchwały  w   sprawie ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  
pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej. 
          Ustalono ekwiwalent pieniężny w wys.1/300 przeciętnego wynagrodzenia, 
ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za   przyjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 40/XXII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 października 2008r.

w sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członka ochotniczej straży pożarnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 7 – Podjęcie uchwały w sprawie włączenia  Przedszkola w Klukach do  
Zespołu Szkół w Klukach.
             Radny Henryk Kęsy – na poprzedniej sesji  była podjęta szybko 
uchwała. Rada została postawiona w takim świetle, że jeżeli nie zostanie podjęta 
uchwała  to  od  poniedziałku  nie  będzie  przedszkola.  Oficjalnie  nie  mieliśmy 
przedszkola do chwili obecnej.
Pan Wójt – był oddział, natomiast nie było przedszkola.
Sekretarz P.A.Fabrowska – w oddziale były dzieci w wieku od 3-6 lat, winny 
być ewentualnie od 5-6 lat.  
Radny Henryk Kęsy – w poprzednim statucie co był przyjęty dla Zespołu Szkół 
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był zapis, że uczęszczają dzieci w wieku od 3-6 lat. W międzyczasie się okazuje, 
że Zelów np. na punkty przedszkolne pozyskał 540 tys. zł.  Czy nie  byłoby tutaj 
zasadne, żeby się zastanowić, czy w tych miejscowościach, gdzie są szkoły nie 
wystąpić o takie środki i nie utworzyć tych punktów przedszkolnych. 
P.Wójt – jeżeli chodzi punkty przedszkolne to jest taki program, gdzie można 
występować o środki na utworzenie punktu. Wiąże się to z otwarciem go na 
nowo.  U  nas  jest  inna  sytuacja,  ponieważ  my  zmieniamy   formę 
funkcjonowania tego oddziału przedszkolnego na przedszkole.
Przewodniczący  Rady  zaznaczył,  iż  możemy  utworzyć  takie  punkty  w 
Kaszewicach i Parznie,    ale w latach następnych koszty utrzymania ponosimy 
my z własnych środków. 
Radny Cezary Zochniak opuścił salę obrad.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za   przyjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 41/XXII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 października 2008r.

w sprawie włączenia  Przedszkola w Klukach do Zespołu Szkół 
w Klukach. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
Radny Cezary Zochniak powrócił na salę obrad.

Punkt 8 – Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
            Przewodniczący Rady Gminy  zapoznał z treścią pisma, które wpłynęło 
od Starosty Bełchatowskiego w sprawie przedstawienia kandydatury do nowo 
powoływanej  Powiatowej Rady Zatrudnienia w Bełchatowie.
Projekt uchwały w sprawie wskazania kandydata wszyscy radni otrzymali przed 
rozpoczęciem sesji. 
Radni  zaproponowali  Pana  Henryka  Kęsego,  który  wyraził  zgodę  na 
kandydowanie.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  1 radny. 

Uchwała Nr 42/XXII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 października 2008 roku

     w sprawie zgłoszenia  kandydatury do   Powiatowej Rady 
Zatrudnienia w Bełchatowie.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt  9  -   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

4

http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/samba/Dokumenty/Rejestry/REJESTRY/uchwaly/2008/UchwalaNr_42_XXII_08.pdf
http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/samba/Dokumenty/Rejestry/REJESTRY/uchwaly/2008/UchwalaNr_41_XXII_08.pdf


Wójt Pan Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
● został  ogłoszony  II  przetarg  na wykonawstwo  dróg  w Kaszewicach

          i Strzyżewicach oraz pierwszy na drogę w Kawalcach.  Jest to łącznie
          ogłoszony przetarg.

● przetarg już został ogłoszony i rozstrzygnięty na remont Urzędu Gminy w 
tej  części  na  dole.  Ceny,  które  oferenci  dali  nam  w  I  przetargu 
przewyższały środki przeznaczone na ten cel, stąd został zawężony zakres 
prac.

● wiaty przystankowe i kosze 13.11.br. zostaną dostarczone. 
● z UG w Woli Krzysztoporskiej wpłynęły propozycje taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę (2,19 i 2,93 + VAT). Są one niższe od dotychczas 
obowiązujących. Należy zająć stanowisko odnośnie modernizacji  ujęcia 
wodociągowego w Parzniewicach i obsługi sieci i stacji na terenie naszej 
gminy. Bełchatów nosi się z zamiarem utworzenia zakładu komunalnego 
na bazie SKR w Domiechowicach. Ich propozycja, oni eksploatację by 
przejęli  i  zaopatrywali  nas  na  bazie  Parzniewic  i  te  2  nasze  ujęcia 
eksploatowali. Z naszej strony lepszym rozwiązaniem byłoby utworzenie 
spółki.

● dostaliśmy samochód strażacki, bojowy z Kleszczowa do OSP Kluki. Żuk 
z OSP Kluki zostanie przekazany do Parzna.

● rozmowach odn. miejsca co do organizacji  dożynek. W grę wchodzą dwa 
miejsca  w  Klukach  za  szkołą  oraz  w  Parznie.  Plac  musi  być 
zabezpieczony w wodę i  energię elektryczną około 120 KW.

● projekt na wodociąg w Osinie jest na ukończeniu. Propozycja, aby w roku 
przyszłym w budżecie przewidzieć pożyczkę z FOŚ,

● przeprowadzony został rejestr przedpoborowych (27 osób),
● problem  z  cmentarzem  w  Kuźnicy  Kaszewskiej  -  kto  ma  się  zająć 

ekshumacją  zwłok, czy właściciel czy państwo,
● informacyjnie - na 5 listopada jest zaplanowane spotkanie w Starostwie 

dot. funkcjonowania komunikacji publicznej,
● informacyjnie - 4.XI  spotkanie Zarządu Związku Komunalnego Gmin. 

Zarząd  Związku  podjął  uchwałę  o  przymuszeniu   gmin  do  wykupu 
pozostałych sieci  wodociągowych.  Z tego tytułu  otrzymamy też  jakieś 
środki.

● informacyjnie  –  został  złożony  wniosek  o  zmianę  w  studium 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  o  włączenie  terenu  między 
Trząsem a Zarzeczem jako teren eksploatacji górniczej wydobycia piasku. 

● pozostały resztki grysu, to są 2 małe samochody.

Punkt 10 i 11 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Przewodniczący Rady zapoznał z treścią pism, które  międzyczasie wpłynęły 
do rady: 
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– od Wojewody Łódzkiego i Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bełchatowie 
nt. analizy danych zawartych w oświadczeniach majatkowych za 2007 rok. 
Po złożeniu stosownych wyjaśnień oświadczenia są kompletne.

– z  Gospodarstwa  Mieszkaniowego  z/s  w  Łodzi  z  prośbą  o  zwolnienie  z 
podatku od  budowli  oraz  instalacji  związanych  z  odprowadzaniem   i 
oczyszczaniem ścieków za rok 2009.

      Pismo zostanie rozpatrzone przy opracowywaniu budżetu na 2009 rok.
– od  Marcina  Grzesiaka  zam.  Kaszewice  Kol.  z  prośbą  o  przyznanie 

stypendium motywacyjnego za osiągnięcia sportowe.
     Radni zlecili P.Wójtowi przygotowanie na następną sesję projektu uchwały
     dot. fundowania stypendium sportowego.
– z wnioskiem G.Niewczasa o wprowadzenie zmian w miejscowym studium 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kluki w obrębie Zarzecze w celu 
eksploatacji piasku oraz od S. Pacaka w obrębie m-ci Trząs.
Komisja Infrastruktury zajmie się tą sprawą.

– od Remidiusza Siewiery w sprawie zgody na sprzedaż działki nr 1222 (po 
SKR) w Klukach, w celu prowadzenia działalności związanej z przemysłem 
metalurgicznym.

     Sprawa zostanie rozpoznana na posiedzeniu Komisji Infrastruktury. 
– z Parafii pw.NMPKP w Klukach z prośbą  o możliwość doprowadzenia wody 

na działkę, na której znajduje się kościół oraz cmentarz oraz o wykonanie 
oświetlenia ulicznego wzdłuż chodnika i drogi prowadzącej do kościoła.

     Pisma skierowano do ewentualnego rozpatrzenia przy opracowywaniu
     budżetu na 2009 rok.
– od mieszkańców   z prośbą o stworzenie boiska sportowego.
     P.Wójt – jeżeli chodzi o "Orlika" to mamy  złożony wniosek  w  Urzędzie 
     Marszałkowskim. Czekamy w kolejce,  kiedy  środki zostaną nam 
     przyznane.
    W wyniku dyskusji  postanowiono o ewentualnym  przeznaczeniu kwoty w
    przyszłorocznym budżecie na wyrównanie terenu (przy "8"), zamontowaniu
    bramek. 
O godz. 1445 Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę.

     Sprawa komunikacji publicznej
Przewodniczący  Rady  wniósł  zastrzeżenie  odn.   autobusów  dowożących 
młodzież  do  szkół,  iż  jeżdżą  trochę  za  późno.  Ponadto  nadmienił,  że  kursy 
autobusów  dowożące  dzieci  do  szkół  są  kursami  otwartymi  i  każdy  z 
mieszkańców może z nich korzystać. 
Zgłoszono  potrzebę  uruchomienia   późniejszych  powrotnych  kursów 
autobusów.
P.Wójt  poinformował,   jeżeli  nie  będzie  50%  frekwencji  dowożenia,  to 
przewoźnik będzie chciał  dofinansowania.  Niecelowym byłoby proponowanie 
MZK. To o co  Starostwu chodzi to rozeznanie w sytuacji, na których trasach, w 
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których miejscowościach jest najbardziej newralgiczna sytuacja i największe są 
potrzeby,  żeby  ewentualnie  na  tym  spotkaniu  poprosić  przewoźników  na 
otwarcie linii tam gdzie jest  największe zapotrzebowanie. 
   Sprawa wody – ujęcie Parzniewice
Radny J.Konieczny – uważam, że na razie trzeba utrzymać kontakty z gminą 
Wola Krzysztoporska tym bardziej, że obniżyli stawkę - stałą opłatę.
P.Wójt poinformował, że oni nie chcą eksploatować naszych sieci, więc musimy 
się zdecydować na coś innego. Umowa obowiązuje do końca przyszłego roku. 
Istotą jest czy wchodzimy w współfinansowanie tego ujęcia wodociągowego i 
później  korzystamy  z  tego  zaproponowanego  zwrotu.   Wola  Krzysztoporska 
może sama sobie sfinansować ujęcie, ale potem podadzą  nam  wodę po cenach 
komercyjnych.
W wyniku dyskusji  uzgodniono udział  w współfinansowaniu  ujęcia  na okres 
spłaty 15 lat. Na nastepną sesję zostanie przygotowana uchwała w tej sprawie.

Radny  H.Kęsy –  odnośnie  remontu  w  gminie  chciałem  zwrócić  uwagę, 
ponieważ hol będzie robiony. Tablice są z przed 40 lat. Czy nie byłoby zasadne 
uporządkować instalację? 
P.Wójt – remont będzie razem z instalacją.
Radny H.Kęsy –  w zasadzie  mam sprawę  do  Komisji  Rewizyjnej.  Jedna  z 
mieszkanek przekazała mi, że na kolonie w Kaszewicach zbierano po 400 zł. Ci 
co mieli możliwość zwrotu pieniędzy z  funduszu socjalnego poprosili o faktury. 
Faktury  wystawiane były na 350 zł. Komisja Rewizyjna powinna to sprawdzić. 
P.Wójt  –  w  tej  chwili  jest  prowadzona  kontrola  -  audyt  wewnętrzny  w 
jednostkach oświatowych nie ma problemu, żeby to sprawdzić.
Radny H.Kęsy –  na sesji w dniu 19 września pytaliśmy odnośnie remontów w 
szkole  w Parznie  i  Kaszewicach.  Pan  Wójt  odpowiedział,  że  remonty  robili 
dyrektorzy  szkół   w  porozumieniu  z Kierownikiem  Zespołu  Obsługi Szkół. 
Z  uwagi  na  to  postanowiliśmy  to  sprawdzić.  Z  wypowiedzi  wynikało,  że  to 
wszystko działo się poza Panem Wójtem więc Komisja Budżetowa postanowiła 
to sprawdzić. Z dokumentów wynika, że pełnomoctnictwo dla dyrektorów szkół 
podpisuje Pan pismem z dn. 14 lipca 2008r. i wskazana była firma "Fazbud". 
Natomiast   dyrektorzy   sporządzają  protokoły  z  wyboru  wykonawcy 
zamówienia dopiero w dniu 16 lipca 2008r.,  dniu w którym pokwitowali odbiór 
pełnomoctnictwa i jednocześnie w tym pełnomoctnictwie wpisuje Pan kwotę 64 
tys.zł brutto dla remontu w Parznie w stosunku do pierwotnego kosztorysu 33 
tys.  zł   a  dla  Kaszewic  kwotę  54  tys.  zł  brutto  w stosunku  do pierwotnego 
kosztorysu 31 tys. zł. A wydaje Pan zarządzenie w lipcu 2007 r., w którym  Pan 
pisze, że wydatkowanie środków powinno być dokonywane w sposób celowy i 
oszczędny przy zachowaniu zasady uzyskiwania najlepszych efektów z danych 
nakładów  i  dokonuje  Pan  zwiększenia  środków  mimo  negatywnej  opinii 
Komisji właściwej d/s Budżetu. Natomiast w prasie się Pan wypowiada, że po 
doświadczeniach z tamtego okresu teraz trzy razy  przyjrzy się dokumentowi 
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zanim go podpisze. Jakoś to wszystko ze sobą nie pasuje. 
P.Wójt – otwarcie ofert nastąpiło 30 czerwca i wtedy dyrektorzy znali kwotę. 
Wystąpili do mnie o przesunięcie środków , o wyrażenie zgody na podpisanie 
tego  właśnie  zobowiązania  i  wtedy  już  dyrektorzy  wiedzieli.  Nie  zawrą 
wcześniej umowy z wykonawcą dokąt tego upoważnienia mieć nie będą. Stąd 
czekali  aż  dostaną  upoważnienie  i  dopiero  zawarte  będą  umowy.  To  jest 
normalna procedura. 
Radny H. Kęsy – ale w dniu otwarcia ofert zawsze się sporządza protokół.
P. Wójt – to jest do mnie, czy do dyrektorów szkół? To dyrektorzy szkół otwarte 
oferty mieli, znali kwoty, oferty były otwierane w Zespole Obsługi Szkół nie w 
gminie.
Radny Cz. Siewiera – zostało trochę tłucznia, może by w kierunku p.Sochy i do 
Puszczy coś należałoby zrobić, bo są tam dziury.
P.Wójt – puścimy tam równiarkę. Do p.Sochy  3 przyczepki  (tłucznia).
Radny J.Konieczny – Panie Przewodniczący przedwczoraj w "Wiadomościach 
Dzienniku"  była  taka  notatka  "Bełchatów  radny  ma  oddać  mandat"  (treść 
została odczytana). Ja chciałem spytać P.Przewodniczącego,  tu podobna sprawa 
była z P.Wójtem u nas i też było warunkowe umorzenie. Pan Przewodniczący 
powinien tą sprawę wyjaśnić. Jeżeli mandat może stracić radny  to czy Pan Wójt 
też? 
P.Wójt – może stracić, jeżeli jest to wyrok prawomocny. 
Przewodniczący Rady – obojętnie,  czy to wójt czy to radny, jeśli  wyrok jest 
prawomocny  to  straci  mandat.  Na  utracenie  mandatu  rada  powinna  podjąć 
uchwałę. Rada nie musi tej uchwały podejmować, a wtedy Wojewoda przysyła 
stosowne pismo do rady, że ta osoba nie pełni już tej funkcji.Tak to się odbywa.
Ja żadnego pisma w tej sprawie nie dostałem. 
Mieszkaniec  Gminy  zwrócił  się  z  zapytaniem  odnośnie  złożonej  obietnicy 
przedwyborczej  nt.  zbudowania  kanalizacji  oraz  czy  w gminie  jest  człowiek 
odpowiedzialny za pozyskiwanie funduszy unijnych, czy ktoś ma takie zadanie 
przydzielone. 
P.Wójt  –  zadanie  tak.  Natomiast  pośliśmy  dalej  zleciliśmy  przygotowanie 
wniosku  firmie  wyspecjalizowanej  w  tym  zakresie.  Ten  wniosek   jest 
przygotowany.  Dwukrotnie  aktualizowaliśmy  ten  kosztorys  ,  ponieważ 
kosztorysy ważne są pół roku. Czekamy na nabór. PROW nie ogłosił jeszcze 
naboru.
Mieszkaniec Gminy - na obrzeżach terenów chronionych mamy tu "Uroczysko 
Kluki"  powoływano  się  na  ten  argument,  że  brak  kanalizacji  i  przenikanie 
odpadów  do  wód  gruntowych  zanieczyszcza  wody  na  terenie  obszarów 
chronionych oraz że wody płynących rzeczek spływają do Widawki a tam jest 
park krajobrazowy.
Przewodniczący Rady poinformował, że to nie jest obszar chroniony (dot. m-ci 
Kluki), natomiast przy Widawce jest obszar chroniony a nie park krajobrazowy.
P.Wójt  –  na  pewno ścieki  do  gruntu   przedostawać  się  nie  powinny.  Jeżeli 
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mówimy o środkach unijnych to przede wszystkim te środki miały być na to 
przeznaczane,  ale  ktoś  musi  nabór  ogłosić  na  te  wnioski.  W  tym  jest  cały 
problem.
Przewodniczący Rady nadmienił, iż radni sobie zdają sprawę i zadają pytanie, 
czy iść w  kredyt  (kanalizacja) a za np. rok ogłoszony zostanie nabór wniosków 
to co wtedy będzie. Zarzucone nam będzie radnym  zmarnowanie pieniędzy (ok. 
7 mln zł) . Trzeba sobie powiedzieć prawdę.
P.Wójt – jeśli wzięty byłby kredyt 2,5 mln zł to nie dostaniemy potem kredytu 
na zrobienie pozostałej infrastruktury (ulic, chodników). Kredytu 7 milionowego 
nikt nam nie da. Możemy się tylko zadłużyć na 60% dochodów własnych.
P.Wójt  udzielił  również  odpowiedzi  na  pytanie  mieszkańca  dot. 
niebezpiecznego  przejścia  na  przystanek.  To  nie  jest  zadanie  gminy,  ale 
prawdopodobnie  w  roku  przyszłym  będzie  modernizacja  drogi  i  zostaną 
porobione lewoskręty.
Radny R. Śniady - wykonanie chodnika w Parznie. Kto to zaprojektował, żeby 
tak zwęzić?
P.Wójt – Powiatowy Zarząd Dróg.
Radna M. Berendtz  – jaki jest etap budowy ogrodzenia w Nowym Janowie? 
Ogrodzenie jest w stanie zrobić p.Michalski, tylko trzeba zapewnić materiał.
P.Wójt  –  wystąpił  pracownik  z  zapytaniem  do  firm  i  jutro  ma  otrzymać 
odpowiedź. Jeśli p.Michalski da swoich ludzi to można tak zrobić.
Radna  M.  Berendtz –  zaskoczyła  mnie  decyzja  zamiany  wiaty  w  Nowym 
Janowie na Podwódkę.
P.Wójt  –  przystanek  stoi  na  działce  prywatnej.  Wielokrotnie  prosiłem  o 
wskazanie działki, gdzie postawić.
Radna  M.Berendtz  zobowiązała  się  do  wskazania  miejsca,  na  którym będzie 
postawiony przystanek.
Do  Podwódki  będzie  zakupiona   wiata  przystankowa  z  przyszłorocznego 
budżetu. 
Radna I.Lewińska – czy były rozmowy z właścicielami (dot. "ul. Ciemnej")?
P.Wójt – tak. Konkretnej odpowiedzi nie było z ich strony.
Radny R. Śniady – chodzi o wywóz śmieci wielogabarytowych, nie chcą brać 
rzeczy foliowych.
P.Wójt – to co jest w wykazie to muszą wziąć i zabiorą. Folia jeśli chodzi o od-
zysk jest towarem poszukiwanym.
Punkt 12 – Zakończenie obrad.

O godzinie 1600  Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za przybycie
i zakończył  obrady.

...............................................................                    ..................................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                                    Przewodniczący Rady
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